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E
l Govern va aprovar ahir la 
creació d’un sistema de ga-
rantia de dipòsits per a les 
entitats de crèdit del país, 

amb una dotació inicial de 100 mili-
ons d’euros. Aquesta partida, que els 
bancs hauran de deixar en la catego-
ria de «reserves indisponibles», farà 
que es puguin garantir fins a un mà-
xim de 100.000 euros «tant per dipo-
sitant com per a inversor», segons va 
explicar el ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López.

Aquesta era una mesura en què 
l’Executiu venia treballant des de fa 
mesos i que havia de tancar el con-
junt d’articulats que durant aquesta 
legislatura han repercutit en el sec-
tor bancari, un camí que es va obrir 
amb el vist-i-plau dels socialdemò-
crates i els reformistes a la Casa de la 
Vall. A més, i tal i com va explicar Ló-
pez, aquest pas permetrà l’adequa-
ció als estàndards» comunitaris en 
aquest àmbit, que entraran en vigor 
el primer de gener del 2011. 

«Andorra no tenia legalment cre-
at un sistema de garantia de dipò-
sits», va recordar el ministre, que 
va ampliar com a més de la dotació 
inicial, aportada per les entitats «de 
manera proporcional als recursos 
de cada banc», cada any hi haurà 
una aportació del 0,06% dels matei-
xos recursos gestionats. Així, la bos-
sa de garantia s’anirà incrementant 
progressivament i permetrà que el 
sector gaudeixi d’una tranqui·litat 
que es va posar en dubte en molts pa-
ïsos amb l’esclat de la crisi finance-
ra, tot i que a Andorra no va arribar 
aquesta incertesa. Precisament, els 
100.000 euros de garantia per dipò-
sit o inversió se situen en una franja 
molt garantista amb l’usuari, ja que 
a moltes jurisdiccions aquest topall 
està establert en els 50.000, tal i com 
va recordar el ministre. 

LLETRES AL 3,53% / D’altra banda, l’ac-
tualitat ahir girava entorn a l’emis-
sió de deute públic de 100 milions 
tancada per l’Estat. El Consell de Mi-
nistres va aprovar el Decret de reso-
lució de la subhasta, situant la ren-
dibilitat final al 3,531%, calculada 
al tipus euríbor a 12 mesos, més l’in-

33 El ministre d’Economia i Finances, Pere López, amb el Portaveu del Govern, Bruno Bartolomé, ahir a la tarda.

El Govern aprova la creació d’un 
fons de garantia per als dipòsits
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La mesura coincideix amb l’«èxit» en la col·locació de les lletres del tresor, remunerades en un 3,531%
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crement de 200 punts bàsics que el 
Govern va decidir retribuir, un inte-
rès que ha estat ben acceptat pels in-
versors tenint en compte la bona ac-
ceptació de la iniciativa.

Concretament, s’han sol·licitat 
151,236 milions d’euros en lletres 
del tresor, és a dir, 151.236 unitats. 
El fet que s’hagi superat el topall 
dels 100 milions ha fet que «per ca-
da tres euros demanats, s’obtinguin 
dos», tal i com va resumir a nivell 
pràctic el ministre d’Economia i Fi-
nances. Aquest prorrateig es farà «en 
base a les demandes totals», mentre 
que el percentatge mínim que s’ha-
via establert per a cada banc hagués 
estat decisiu en cas que no s’hagués 
arribat a assumir per part dels inver-
sors particulars la totalitat de lletres 
del tresor posades en circulació.

CONFIANÇA EN TEMPS DE CRISI / El fet és 
que la bona acollida «ha superat les 
bones expectatives del Govern», se-
gons va reconèixer López, que al ma-
teix temps va manifestar que el Go-
vern no es va plantejar una ampli-
ació de l’emissió de deute públic 
«perquè no va haver-hi temps ma-
terial». En qualsevol cas, el Govern 
va rebre aquesta acceptació com a 
un bon termòmetre per mesurar el 
grau de confiança en temps de crisi.

A partir d’aquí, el pròxim pas se-
rà el tancament de l’operació de 150 
milions d’euros en un crèdit inter-
nacional, una operació de la qual el 
Govern no va poder oferir més de-
talls «fins que no estigui signat per 
les dues parts», tot i que només res-
ta tancar serrells com els procedi-
ments jurídics o la traducció. H

L’economia nacional
TEMA DEL DIA

33 El ministre d’Afers Exteriors 
i Relacions Institucionals, Xavi-
er Espot, i el seu homòleg ale-
many, Guido Westerwelle, sig-
naran aquesta tarda a Berlín un 
conveni d’intercanvi d’informa-
ció iscal. Aquest serà el 18è des 
que s’iniciés el camí per a la sorti-
da de la llista grisa de l’OCDE. Ai-
xí ho va anunciar el portaveu del 
Govern, Bruno Bartolomé, afe-
gint que es tracta d’un conveni 
«amb un pes especíic molt im-
portant» en tractar-se d’Alema-
nya, «un país que ha tingut molt 
de protagonisme en la lluita con-
tra els paradisos fiscals». Per 
aquest motiu, el Govern va re-
cordar que aquesta és «una mos-
tra de suport molt important en-
vers el procés que està seguint 
Andorra cap a la normalització». 
Bartolomé va recordar que la vo-
luntat del Govern és continu-
ar signant convenis d’intercan-
vi d’informació iscal i que el prò-
xim que arribarà en un mitjà-llarg 
termini serà amb Austràlia.

ACORD AMB 

ALEMANYA

avui, el 18è

33 El ministre d’Economia i Finan-
ces, preguntat sobre la reunió que 
dimarts va mantenir el cap de Go-
vern, Jaume Bartumeu, amb la mi-
nistra d’Economia espanyola, Ele-
na Salgado, no va poder oferir més 
detalls del contingut de la trobada, 
tot i que va confirmar que va ser 
«una reunió molt important» des 
del punt de vista de la negociació 
de l’apropament a la Unió Europea 
en què Andorra ve treballant des 
dels últims mesos. «Va ser una re-
unió de treball», va explicar López, 
que va assenyalar que el Govern es 
pronunciarà durant els pròxims di-

es sobre aquesta matèria, després 
que aquest rotatiu publiqués ahir 
que sobre la taula va estar la pro-
posta per part de la UE d’un calen-
dari de negociacions que va moti-
var la demanda per part de Bartu-
meu d’un pacte assumible per part 
d’Andorra. El Consell de Ministres 
no va tractar aquest punt, segons 
va afirmar López. La comunica-
ció de Brussel·les va arribar el pas-
sat dia 10, provocant una profun-
da preocupació en l’Executiu soci-
aldemòcrata per la insistència en 
l’acord monetari, un punt que An-
dorra està encara estudiant.

López conirma que la reunió de Bartumeu 
amb Salgado era de màxima importància


